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Cuvântul săptămânii: Viețile noastre valorează atât cât le sacrificăm în slujirea lui Dumnezeu, 

în Împărăția Sa și a aproapelui. 

 

Fr. Schlegelmilch. 

 

Cum devine Dumnezeu vizibil. 
 

 

1 Geneza 33:10: Căci ți-am văzut fața Ta, ca și cum aș vedea fața lui Dumnezeu. 

 

Ți-am văzut fața Ta, ca și cum aș vedea fața lui Dumnezeu! Aceste cuvinte conțin cea 

mai frumoasă mărturie pe care o persoană o poate da altuia. Iacov i-a spus asta fratelui său Esau, 

dar asta sună străin și ciudat, cum un om evlavios poate să-i spună unui om necredincios. Căci 

Iacov își dăduse viața lui Dumnezeu. Bineînțeles, asta nu exclude faptul că vechea lui natură îi 

dădea încă multe necazuri. 

Dar Esau era exact opusul. Scrisoarea către Evrei îl numește chiar a persoană nesăbuită 

răutăcioasă, care nu știe nimic despre Domnul dorit. El a urmat propriul său drum și nu-i-a păsat 

de harul lui Dumnezeu.  

Și totuși Iacov a trebuit să dea mărturie unui astfel de om rău. Ți-am văzut fața Ta, ca și 

cum aș vedea fața lui Dumnezeu! Nu e ciudat? Dar există întotdeauna pericolul că citim Biblia 

doar superficial și ignorăm astfel de oportunități, în care Dumnezeu vrea să ne spună multe. 

Cum a ajuns Iacov să dea o asemenea mărturie fratelui său? El a fost departe de casă și 

L-a experimentat pe Dumnezeu. Odată. cu mulți ani în urmă, își părăsise patria din cauza unui 

păcat în care căzuse. Fratele său, Esau-a venit acasă obosit i-a cerut niște supă. Iacov a profitat 

de această ocazie pentru a-și înșela fratele în mod profitabil. I-a cerut dreptul de naștere în 

schimb. Deoarece lui Esau nu-i păsa prea mult de asta, a fost de acord cu schimbul. Dar după 

aceea a avut consecințe grele pentru Iacov. A devenit atât de periculos, încât mama lui a trebuit 

sa-l ajute să scape de Esau pentru că voia să-l ucidă. 

Iacov a stat departe de patria sa ani de zile. L-a experimentat pe Dumnezeu într-o țară 

străină și a văzut ce fel de persoană era. Desigur,  această școală a fost destul de lungă. Acum, 

în sfârșit, el s-a întors din nou. Într-o noapte a devenit pe deplin conștient de păcatul său. Când 

a auzit că fratele său vine spre el, a fost cuprins de mare teamă. El a recunoscut groaza acțiunilor 

sale la momentul respectiv. De obicei, după ani de zile îți vezi păcatele într-o cu totul altă 

lumină. Imediat după ce se face fapta, acum ni se par păcatele grele și urâte. Abia mai târziu 

înveți să judeci corect. 

Așa fost și cazul lui Iacob. Acum. după mulți ani i-a trecut prin minte cât de groaznic 

era pe atunci. Și cu sentimentul vinovăției, el urma să-l întâlnească pe Esau.  

Când l-a văzut a fost copleșit și îngrozit. Nu se aștepta ca fratele său să-l ierte complet 

pentru acest păcat, inima lui avea pace, fără amărăciune sau resentimente. Acest fapt l-a copleșit 



atât de mult, în acel moment, încât și-a amintit că Dumnezeu a avut grijă de el și i-a iertat toate 

păcatele. El s-a gândit la dragostea și binecuvântarea Domnului care l-a făcut să treacă și de 

această situație. Și când ai ajuns la conștiința lui, i s-a părut că vede în Esau ceva din fața lui 

Dumnezeu. El a observat în firea fratelui său ceva din natura divină. Prin urmare, a putut spune: 

Am văzut fața ta, ca și cum aș vedea fața lui Dumnezeu.  

De asemenea, este important pentru noi să recunoaștem că Dumnezeu se descoperă 

adesea unei persoane prin alta. Nu-L putem înțelege bine pe Domnul decât dacă Îl vedem 

întruchipat într-o ființă umană. Desigur că știm ceva despre așa-numitul „Dumnezeu drag”; care 

are grijă de noi toți. Dar pentru noi acestea sunt în mare parte concepte goale, fără nimic real în 

spate:  

Când vedem natura lui Dumnezeu exprimată într-o persoană, devine mult mai ușor 

pentru noi să înțelegem natura Domnului. Sunt oameni care pur și simplu nu se mai pot încrede 

în Dumnezeu. Dar pentru că au întâlnit o persoană, care a avut grijă de ei într-un mod iubitor, 

și-au găsit drumul înapoi la Domnul.  

Din acest motiv, Dumnezeu a venit la noi în persoana Mântuitorului și ni s-a descoperit 

astfel. De aceea și Hristos a putut spune: Cine mă vede pe Mine, vede pe Tatăl. Altfel nu avem 

cum să-L înțelegem pe Dumnezeu. Astăzi auzim multe despre revelația lui Dumnezeu în natură. 

Oamenii caută să-L găsească pe Domnul în fiecare floare, în mare, în soare, în stele. Toate 

acestea au locul lor și prin urmare sunt bune. Dar acesta se va fi potrivi pentru noi, când 

cunoașterea vine doar dacă am învățat deja să credem în Dumnezeu. Sunt mulți oameni care 

văd toate acestea și totuși văd doar legile naturii în spatele lor. Ei numesc fiecare eveniment o 

minunată coincidență și nu găsesc în spatele lor pe Dumnezeu, care are o inimă pentru noi, 

oamenii.  

Prin urmare, Dumnezeu a venit la noi în persoana Domnului Isus. Ne putem face o 

imagine mai bună despre El când citim Evangheliile. Atunci vedem cum Hristos a venit în lume, 

cum i-a iubit pe oameni și i-a ajutat. Astfel ne este mai ușor să înțelegem ce și cine este 

Dumnezeu. 

Noi oamenii, suntem de fapt creaturi ciudate. Luăm cele mai minunate și frumoase 

lucruri din acest univers și le urcăm la cel mai înalt nivel. Și abia atunci ne gândim că ar putea 

fi Dumnezeu. 

În realitate, Domnul ne-a rânduit credincioși pe acest Pământ, ca să transmitem prin 

natura noastră, cunoașterea corectă a lui Dumnezeu celor care nu știu nimic despre EI. În acest 

fel, conceptele false despre Dumnezeu ar trebui să fie corectate de noi.  

Acest privilegiu este unul dintre cele mai bune lucruri! Noi, care am fost mântuiți prin 

harul lui Hristos, trebuie să fim reprezentanții lui Dumnezeu, aici în această lume.  

Dar, pe de altă parte, asta vine și cu o mare responsabilitate. Oamenii care sunt departe 

de Dumnezeu ne acordă atenție. Și când greșim, ei Îl judecă pe Domnul după purtarea noastră. 

Desigur, făcând acest lucru, ei comit o mare nedreptate față de Dumnezeu. Prin urmare, ar trebui 

să ne străduim să trăim cu demnitate în această lume. 

Prin urmare, este foarte important ca și noi credincioșii, să transmitem altora conceptul 

corect despre Dumnezeu. Nu putem face asta mai bine, decât prin acest spirit iertător despre 

care se vorbește în povestea textului nostru. Pentru că acesta este ceea ce atinge cel mai profund 

inima omului.  

Într-o zi, unui criminal, care se află în închisoare i s-a dat să citească Evanghelia. El 

habar nu avea despre Hristos și prin urmare, nu înțelegea mare lucru. Cu toate acestea, când a 

ajuns în locul în care este scris despre răstignire, a fost biruit în interior. A fost șocat de faptul 

că Domnul Isus a putut să îndure toate insultele teribile și răutatea oamenilor și apoi să se roage 

în cele din urmă: Tată, iartă-i, căci nu știu ce fac! Aceasta atitudine iertătoare a inimii 

Mântuitorului l-a mișcat profund. Numai Dumnezeu ar putea proceda așa! 



De aceea și Domnul ne îndeamnă să iertam în orice moment. Petru L-a întrebat odată pe 

Isus: Stăpâne, este suficient dacă îmi iert aproapele de șapte ori? Și a primit răspunsul: „Ar 

trebui să ierți nu de șapte ori, ci de șaptezeci de ori șapte!"  

Din păcate, atât de mulți credincioși eșuează în acest domeniu. Cel mai important motiv: 

Ei produc atât de multe pagube și, prin urmare, fac nedreptate Domnului. Un credincios, care 

nu poate ierta Îi aduce o mare rușine Domnului. Uneori ne gândim că trebuie să-i lăsăm pe alții 

să simtă asta, astfel ca să le pară rău că ne-au rănit." Ar face Dumnezeu și așa? Nu, dar El iartă 

imediat și ne așteaptă până ne vom pocăi. El ne oferă iertarea Sa. De aceea acum nu avem 

dreptul să avem nimic împotriva altora. Când învățăm această lecție, putem spune și noi: i-am 

văzut fața, așa cum am văzut fața lui Dumnezeu.  

Vrem să verificăm cum să ne descurcăm în această privință! Când dragostea lui 

Dumnezeu ne umple inimile, nu putem să nu-i iertăm pe cei din jurul nostru. Putem chiar să 

uităm ce ne-au făcut, și de fiecare dată când ni se amintește de asta, nu ne mai pasă. Atunci 

putem spune celui care ne-a rănit: Te- am iertat din toată inima și așa devenim noi reprezentanți 

ai lui Dumnezeu în lume.  

 

D. Cornilescu. 
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